
2015D38862 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Defensie heeft een aantal vragen voorgelegd 
aan de Minister van Defensie over de brief d.d. 15 september 2015 inzake 
de Aanbieding Materieelprojectenoverzicht 2015 (Kamerstuk 27 830, 
nr. 158). 

De voorzitter van de commissie,
Ten Broeke 

De griffier van de commissie,
Van Leiden 
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Nr Vraag 
1 Op welke termijn mag de Kamer de evaluatie van het Defensie 

Materieel Proces (DMP) verwachten? 
2 Kunt u toelichten waarom in het Materieelprojectenoverzicht 

(MPO) dit jaar 19 projecten een langere fasering kennen, terwijl dat 
in de vorige rapportage 11 projecten betrof? Zijn er trends die 
daarbij een rol spelen? 

3 Kunt u van het viertal projecten te weten: AH-64D Midlife Update, 
MALE UAV,; NH-90 Piloting Forward Looking Infrared en Vervan-
gend Licht Indirect Varend Systeem, die mede wegens herijking 
van het project niet meer is opgenomen in het MPO, een toelich-
ting geven over de gevolgen van de vertragingen? 

4 Kunt u toelichten waarom bij de projecten in de planningsfase het 
projectvolume in drie categorieën wordt vermeld in plaats van in 
de vijf categorieën waarover de Kamer in 2007 met het DMP is 
geïnformeerd? 

5 Kunt u toelichten waarom bij de projecten in planning de laatste 
kolom met de fasering niet langer wordt vermeld? Op welke 
manier wordt de Kamer geïnformeerd over de verwachte looptijd 
van de projecten in planning? 

6 Kunt u toelichten waarom in het MPO wijziging in de presentatie 
van de projectvolumes en fasering is doorgevoerd, terwijl de 
evaluatie van het DMP nog niet is afgerond? Heeft u de spelregels 
al aangepast terwijl de evaluatie nog niet is gepubliceerd? 

7 Kunt u toelichten wat de reden is dat de Gulfstream G-IV later 
wordt afgestoten? 

8 Kunt u een update geven over de samenwerking met België op het 
terrein van de instandhouding M-fregatten? 

9 Kunt u een update geven over de internationale samenwerking 
aangaande het Maritime Ballistic Missile Defence (MBMD) project? 

10 Wordt het aanschaffen van relevante munitie (raketten) binnen het 
MBMD-project overwogen, zodat Nederlandse schepen ballistische 
raketten niet alleen kunnen detecteren, maar ook onschadelijk 
kunnen maken? Zo ja, op welke wijze en op welke termijn? Zo nee, 
waarom niet? 

11 Kunt u het verschil in projectvolume tussen 2015 en 2016 nader 
toelichten voor de Mid Life Upgrade Landing Craft Utility? 

12 Waarom is het project «Aanvulling Bushmasters» niet gemanda-
teerd, gezien het projectvolume ervan? 

13 Wat is de reden voor het aanschaffen van een ander type dataradio 
binnen het project «Army Ground Based Air Defence System»? 

14 Wat is de reden van de vertraging bij de invoer bij de eenheden 
van de genie- en doorbraaktank? 

15 Wat zijn de gevolgen voor de operationele inzetbaarheid, nu er bij 
de Capability Upgrade Elektronische Oorlogvoering (CUP EOV) 
sprake is van vier jaar vertraging (de planning was 2016–2021 en is 
nu 2018–2025)? 

16 Kunt u het verschil in projectvolume tussen 2015 en 2016 nader 
toelichten voor de Capability Upgrade Elektronische Oorlogvoe-
ring? 

17 Wanneer wordt het einde van de levensduur van de huidige 
wapenlocatieradar bereikt, nu met het einde van de levensduur in 
zijn huidige vorm van het project C-RAM- en CLASS 1- UAV 
detectiecapaciteit er behoefte aan vervanging zou zijn, maar het 
project toch drie jaar naar achteren wordt geschoven? Wat zijn de 
consequenties van drie jaar vertraging? 

18 Kunt u de verschillen in projectvolumes tussen de oorspronkelijke 
planning (2015 en 2016) nader toelichten voor de C-RAM en Class 
1-UAV detectiecapaciteit? 
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Nr Vraag 
19 Kunt u de verhoging van het geplande projectvolume voor de 

Fennek nader toelichten? 
20 Kunt u de wijziging van het geplande projectvolume nader 

toelichten voor de levensduurverlenging zwaar bergingsvoertuig? 
21 Kunt u de wijziging van het geplande projectvolume nader 

toelichten voor de vervanging brugleggende tank? 
22 Wat is de juiste planning, want bij de huidige planning staat de 

termijn 2022 -2023 en bij de uitleg over belangrijke wijzigingen 
staat 2020–2023, en wat zijn de gevolgen van drie jaar vertraging 
bij het project Verwerving CE-pakketten IGV? 

23 Kunt u de wijziging van het geplande projectvolume nader 
toelichten voor de verwerving CE-pakketten IGV? 

24 Kunt u de wijziging van het projectvolume nader toelichten voor de 
F-16 Mode 5 IFF? 

25 Kunt u de wijziging van het projectvolume nader toelichten voor de 
F-16 zelfbescherming? 

26 Waardoor is het financiële volume van het Obsolescence Preven-
tion Program PC-7 gestegen? 

27 Kunt u de wijziging van het projectvolume nader toelichten voor de 
Chinook simulator? 

28 Wat zijn de concrete gevolgen voor inzetbaarheid, mede gezet op 
de grote behoefte aan dit systeem op de werkvloer, nu de 
invoering van het project Defensiebrede vervanging van onder-
steunende Klein Kaliber Wapens in vergelijking met vorig jaar één 
jaar langer duurt? 

29 Welke gevolgen heeft de één jaar langere invoering van het project 
Verbeterd Operationeel Soldaat Systeem voor de inzetbaarheid? 

30 Kunt u de wijziging van het projectvolume nader toelichten voor de 
Defensiebrede vervanging handgedragen warmtebeeldkijkers? 

31 Welke gevolgen heeft het voor de veiligheid en bescherming van 
de militairen dat, terwijl de huidige kledinglijn niet meer aan de 
eisen van Defensie voldoet, de planning voor instroom van 
Defensie Operationeel Kledingsysteem (DOKS) aangepast is en nu 
twee jaar vertraging heeft? 

32 Kunt u de wijziging van het projectvolume nader toelichten voor de 
Joint Fires? 

33 Kunt u de wijziging van het projectvolume nader toelichten voor 
vernieuwing TITAAN? 

34 Waarom is door herschikking het project Vervanging 60/81 mm 
mortieren gesplitst in een CZSK deel en een CLAS deel? Wat zijn 
de gevolgen voor CLAS nu dit een extra vertraging van drie jaar 
betekent? 

35 Kunt u de wijziging van het projectvolume nader toelichten voor de 
vervanging 60/81mm mortieren? 

36 Waarom is de planning van het project Vervanging radio’s in het 
vorige MPO niet gehaald? 

37 Kunt u een overzicht geven van alle gevolgen van de langere 
realisatieduur voor het project Verwerving HV brillen? 

38 Kunt u de wijziging van het projectvolume nader toelichten voor de 
verwerving HV brillen? 

39 Klopt het dat de gerealiseerde verkoopopbrengsten al sinds de 
begroting 2009 (op begrotingsjaar 2011 na) achterblijven bij de 
begrote verkoopopbrengsten? Zo ja, wat zijn de consequenties 
hiervan geweest voor de defensiebegroting? 
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Nr Vraag 
40 Waarom staan de pantserhouwitsers nog steeds in de verkoop, 

terwijl er binnen CLAS de uitdrukkelijke wens bestaat om met de 
hernieuwde instroming van deze houwitsers de balans tussen 
gevechtseenheden en gevechtssteun (Combatsupport) te herstel-
len? Deelt u de mening dat eventuele verkoop van deze houwitser 
leidt tot kapitaalvernietiging, vergelijkbaar met de eerdere verkoop 
van tanks, die we nu moeizaam gaan leasen?
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